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Pedagogická fakulta MU                                 Zápisy ze zasedání AS PdF MU – ak. r. 2019/2020  

Č. j.: MU-IS/193826/2019/1028336/PdF-1 

 

Zápis z 2. zasedání AS PdF MU  

ze dne úterý 5. listopadu 2019  

(od 14:00, zasedací místnost děkanátu, Poříčí 7) 

 

Přítomni:     

Komora akademických pracovníků:   

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.   

Mgr. Helena Durnová, Ph.D.    

Mgr. Iva Frýzová    

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D.   

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D. 

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D.  

PhDr. Hana Peloušková, Ph.D. 

Mgr. Marcela Poučová, Ph.D.    

RNDr. Hana Svobodová, Ph.D.  

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D.  

Mgr. Jaroslav Vrbas, Ph.D.  

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D.  

 

 

Studentská komora:     

Bc. Tereza Břicháčková 

Bc. et Bc. Eliška Hegerová 

Mgr. Lucie Honzírková 

Mgr. Zuzana Szabó Lenhartová 

Bc. Mariana Ondrušová 

Terezie Otrubová 

Bc. Veronika Pšenáková 

Mgr. et Mgr. Markéta Sedláková 

Mgr. František Trapl 

Bc. Dan Vykoukal 

Mgr. Ondřej Zabloudil Pechník 

 

 

(přítomno celkem 23 senátorek a senátorů)

 

Hosté: 

doc. PhDr. Jiří Němec, Ph.D. – děkan  

PhDr. David Kroča, Ph.D. – proděkan pro magisterské studium a záležitosti studentů 

prof. PhDr. Mgr. Tomáš Janík, Ph.D. – proděkan pro výzkum a akademické záležitosti 

doc. PhDr. Mgr. Simona Koryčánková, Ph.D. – proděkanka pro rozvoj a vnější vztahy 

Mgr. Zdeněk Janík, M.A., Ph.D. – proděkan pro internacionalizaci 

PhDr. Mgr. Helena Vaďurová, Ph.D. – proděkanka pro kvalitu a strategii 

Mgr. Ing. Daniela Němcová – tajemnice 

Mgr. Jan Šplíchal – vedoucí sekretariátu děkana 

Zapisovatel:  

Karel Doleček 

 

 

 

 

 



2 
 

Návrh programu zasedání senátu: 

1. Schválení programu zasedání 

2. Schválení zápisu z 1. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020 

3. Projednání Směrnice děkana „Možnost změny studijního plánu na PdF MU“ 

4. Setkání zástupců senátů pedagogických fakult 

5. Informace o hodnocení vědy na MU (vazba na rozpočet) 

6. Různé 

a. Program EU eTwinning 

b. Evidence pracovní docházky 

c. Návrh změny Volebního řádu (způsob voleb do Studentské komory AS PdF MU) 
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1. Schválení programu zasedání 

Předseda Akademického senátu PdF MU M. Adam uvítal přítomné senátorky, senátory a 

hosty a zahájil 2. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020. Jednání bylo 

zahájeno jako usnášení schopné v počtu 18 senátorů a senátorek. 

Jako skrutátory pro dané zasedání navrhl předseda Adam senátorku Otrubovou a senátora 

Vrubela, kteří s návrhem souhlasili, jiné návrhy nebyly podány.  

 

AS PdF MU schvaluje návrh na skrutátory 2. zasedání v akademickém roce 2019/2020: 

Terezie Otrubová a Mgr. Martin Vrubel, Ph.D. 

Pro: 17, proti: 0, zdržel se: 1 

 

Předseda Adam představil program jednání. Nebyly vzneseny připomínky. 

 

AS PdF MU schvaluje program 2. zasedání v akademickém roce 2019/2020 v předloženém 

znění. 

Pro: 18, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

Přichází senátorka Szabó Lenhartová, přítomno je 19 senátorů a senátorek. 

 

2. Schválení zápisu z 1. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020 

Předseda Adam obdržel před zasedáním připomínky k zápisu a zapracoval je. Na místě 

žádné další připomínky nebyly předneseny.  

 

AS PdF MU schvaluje zápis z 1. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020. 

Pro: 19, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

Přichází senátor Vrbas, přítomno je 20 senátorů a senátorek. 

 

3. Projednání Směrnice děkana „Možnost změny studijního plánu na PdF MU“ 
Předseda Adam stručně představil bod a předal slovo proděkanu Kročovi. 

Proděkan Kroča: cílem bylo zpřesnit proceduru článku 5a a proceduru článku 2 SZŘ 

v rámci fakulty. Nyní lze vypustit vedlejší studijní plán ve sdruženém studiu a změnit jej na 

jednooborové studium. Umožňuje se také přechod na kombinované studium. Platné pro 

studia od letošního roku.  

Senátorka Peloušková: ohledně změny sdruženého studia – směrnice počítá s tím, že 

student si nechá jen hlavní studijní plán. Jde to i naopak? 

Proděkan Kroča: aktuální univerzitní legislativa to neumožňuje 

Senátorka Peloušková: pokud někdo změní plán studia, tak nemůže přejít na 

kombinované? 

Proděkan Kroča: možné by to bylo, ale byly by to dva odloučené procesy 

Senátorka Poučová: ptá se jako garantka sdruženého mezifakultního studia – pokud má 

student hlavní program u nás, tak nelze, aby přestoupil na hlavní na ESF?  

Proděkan Kroča: ne to nelze. 

Děkan Němec: slibovali jsme si mnohem větší prostupnost, když se to celé vymýšlelo. 

Mluvilo se dokonce i o odložené volbě, aby si student mohl vybrat své zaměření až po 

nějaké době na univerzitě. Ale zákon říká, že se student zapisuje do programu. Bylo by 

možné to asi vyřešit v rámci jednoho programu s vnitřními specializacemi, ale to radikálně 



4 
 

snižuje nároky na garanci – stačí jeden docent na celou fakultu. Takovou cestou jsme se 

vydat nechtěli a dál budeme hledat způsoby, jak systém učinit prostupnější.  

Senátorka Sedláková: jako členka jedné pracovní skupiny pro strategický záměr univerzity 

podporuje tyto snahy o větší prostupnost studia. 

Předseda Adam: směrnice je zatím pouze pracovní materiál, ještě nebude uváděna 

v platnost. 

Proděkan Kroča: ano, ještě na ní budeme pracovat, ale chtěli jsme senát seznámit se 

záměrem. 

Předseda Adam: oceňuje, že děkan směrnici předložil senátu, i když tak učinit nemusí. 

Senátorka Durnová: lze psát závěrečnou práci na vedlejším programu? 

Proděkan Kroča: ano, dokonce i na pedagogice a psychologii. 

Senátorka Frýzová: jak bude fungovat změna plánu či formy studia? 

Proděkan Kroča: pravděpodobně zavedeme elektronickou žádost a bude k tomu třeba i 

vyjádření garanta či vedoucí katedry a následně to půjde k děkanovi. 

Senátor Najvar: pozor, abychom nenahlíželi na věc pouze byrokraticky, ale vzali do úvahy 

i naše vnímání učitelství. Snažíme se vycházet vstříc potřebám studentů, ale neměli bychom 

příliš rozvolnit proces, při kterém se učitel stává učitelem. 

Předseda Adam: měla by to být jen výjimka. 

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU projednal Směrnici děkana „Možnost změny 

studijního plánu na PdF MU“. 

 

Pro: 20, proti: 0, zdržel se: 0 

  

Přichází senátor Zabloudil Pechník, přítomno je 21 senátorů a senátorek. 

 

4. Setkání zástupců senátů pedagogických fakult v ČR 

Předseda Adam uvedl bod a předal slovo asistentovi senátu. 

Asistent senátu Doleček: aktuálně máme přihlášeny zástupce z 5 fakult, očekáváme i další. 

Jako hlavní témata byla zařazena novela Zákona o pedagogických pracovnících. 

Předseda Adam: na přípravách se podílí senátoři z Informační komise a další senátoři 

budou během setkání zapojeni do programu. Setkání navštíví i pan děkan. 

Senátorka Sedláková: navrhuje zvážit zařazení moderátora pro celý program. 

Předseda Adam: ještě by měl jít e-mail naším senátorům, abychom zjistili, kdo se chce 

zúčastnit. Členové senátu byli informováni o programu setkání. 

 

Přichází senátorka Svobodová, přítomno je 22 senátorů a senátorek.  

 

AS PdF MU projednal organizaci a program setkání zástupců senátů pedagogických fakult 

v ČR. 

 

Pro: 21, proti: 0, zdržel se: 1. 

 

 

5. Informace o hodnocení vědy na MU (vazba na rozpočet): 
Předseda Adam: předal slovo proděkanu Janíkovi. 
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Proděkan Janík: Institucionální podpora v roce 2019 tvořila cca 755 milionů Kč. Pro rok 

2020 bude narůst k téměř 900 milionům. Bude vytvořena fixní složka, která bude odpovídat 

podpoře z roku 2019 a z nárůstu se stane složka výkonová. Ta se bude dále dělit na finance 

udělené za výkonnostní složku počítanou za poslední tři roky, motivační programy rektora a 

účelovou složku na strategický rozvoj součástí MU (2 miliony na jednotlivá hospodářská 

střediska). Výkonnostní složku tvoří 10 indikátorů, každé fakulty se týká šest z nich, dle 

specifik fakulty. Dělí se na kategorie excelentní publikační činnost, citační výkon, 

zahraniční spolupráce a internacionalizace a výkon v grantech.  

Předseda Adam požádal o zaslání prezentace a otevírá diskuzi. (Prezentace je k dispozici 

jako externí příloha k zápisu v Dokumentovém serveru IS) 

Senátor Vrubel: existuje nějaká možnost měnit konfiguraci indikátorů? Má naše fakulta 

možnost být zařazena do indikátoru projektů aplikovaného výzkumu, kdyby o to stála?  

Děkan Němec: můžeme mít jen šest indikátorů. Čistě ekonomicky je pro nás výhodnější 

hlásit se k tuzemským grantům než k aplikovanému výzkumu. Váha je menší, ale máme 

v nich mnohem větší objem.  

Senátor Najvar: v následujících letech se bude vždy používat fixace z roku 2019 nebo bude 

vždy fixace nová k minulému roku? 

Děkan Němec: to ještě nevíme. 

Senátor Najvar: jak se počítá váha? Je to napočítáno na 100 % mezi deset kritérií, ale my 

jich jen vybíráme šest, takže váhy naši indikátorů mezi sebou nedají 100 %.  

Proděkan Janík: předáme tuto otázku dál. 

Předseda Adam: víme, jak se ostatní fakulty dívají na ono seskupování fakult podle 

obdobného profilu či zaměření? 

Proděkan Janík: komunikujeme s nimi, ale s každou trochu jinak. S FF řešíme začlenění 

SCOPUS časopisů.  

Senátorka Svobodová: kam patří GAČR? 

Proděkan Janík: pod indikátor 10 „tuzemské granty“.  

Senátor Vrubel: kam patří SCOPUS časopisy? 

Proděkan Janík: indikátor 7 je definován jako „Pokrytí na WoS“, my v rámci změn 

navrhujeme úpravu na „Pokrytí na WoS a SCOPUS“. 

Senátorka Sedláková: fakulty si mohou vybrat své indikátory nebo univerzita určuje? 

Děkan Němec: toto vzešlo z diskuze ještě s prorektorem Dvořákem, nikdo neměl zatím 

potřebu se proti univerzitnímu návrhu ohradit nebo požadovat změnu. 

Proděkan Janík: zatím je to model, který navíc na úroveň kateder spíše není aplikovatelný, 

a tak budeme muset hledat vlastní modely.  

Děkan Němec: rektor má ambici MU v žebříčcích univerzit, motivační nástroje k tomuto 

směřují. 

Proděkan Janík: některé indikátory mají návaznost na státní metodiku hodnocení vědy, ale 

ty internacionalizační vycházejí z úrovně RMU za účelem posílení žádoucího rozvoje.  

Senátor Lollok: máme nějaké bližší informace k motivačním nástrojům rektora?  

Proděkan Janík: budou v GAMU, ale zatím to jsou vznikající programy a popisují se. 

Senátor Lollok: důležité je, aby motivační nástroje také reflektovaly seskupování fakult. 

Děkan Němec: vnesou tuto připomínku do dalších jednání. 

Proděkan Janík: Další součástí prezentace jsou výsledky hodnocení Modulu 1. Hodnotil se 

výběr fakulty v kategoriích přínos poznání a společenská relevance. Každý zařazený 

výsledek byl hodnocen na škále 1-5 několika hodnotiteli. Podařil se posun mezi rok 2017 a 

2018. Univerzita nebyla s celkovými výsledky příliš spokojená. Cíle Pedagogické fakulty: 

snížit hodnocení stupni 4 a 5, tzn. práce, které z naší zkušenosti byly lokálního působení, 

nepřinášející nové poznání, publikovat více v cizím jazyce atd. Aktuálně přemýšlíme, zda a 

jak zohlednit tyto vývoje v rozpočtu, případně jaké další indikátory zahrnout.  
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AS PdF MU bere na vědomí informace o hodnocení vědy na Masarykově univerzitě a jeho 

vazbě na rozpočet. 

 

Pro: 22, proti: 0, zdržel se: 0. 

 

Přichází senátor Vykoukal, přítomno je 23 senátorů a senátorek. 

 

6. Různé 

Senátorka Poučová: projekt eTwinning. Komunita a virtuální platforma škol, která už 

nějakou dobu funguje, a nyní se do ní poprvé mohou přidat vysoké školy. Virtuální třída pro 

online projektovou práci mezi dvěma školami z různých zemí. Pro každou zemi existuje 

národní informační a metodický portál. V praxi se často využívá jako přípravná fáze pro 

kontaktní setkání skrze Erasmus+. Z Pedagogických fakult jsme do toho zatím zapojeni my 

a fakulta v Ostravě.  

Proděkan Janík: jeden z důvodů, proč se naši studenti nezapojují do internacionalizace je 

to, že v jejich plánované praxi učitele na malém městě jim to zdánlivě k ničemu není. Tento 

projekt nabízí zahraniční přesah i malým školám z malých měst.  

Senátorka Poučová: chtěla požádat, aby, až se podaří udělat školení pro zaměstnance, tak 

na něj senátoři přišli a třeba jej rozšířili i mezi kolegy.  

 

Senátorka Durnová: od září se musí vyplňovat spoustu nových věci v INETu. Proč některé 

věci píšeme dvakrát, když výuku rozvrhujeme (a pak znovu vyplňujeme do INETu)? 

Děkan Němec: zákon nám ukládá evidovat pracovní dobu. Můžeme různě, třeba v sešitech, 

sdílených tabulkách a podobně, ale musíme to dělat. Za tímto účelem jsme stanovili, že 

budeme evidovat to nutné minimum a vybudovala se k tomu aplikace v INETu. Mělo by to 

být řešitelné pár kliknutími.  

Senátorka Durnová: pokyny k tomu rozhodně nebyly tak jednoduché. 

Tajemnice Němcová: jsme v tomto trochu pilotní fakultou a vychytáváme nějaké technické 

mouchy. Dříve se evidovala celá pracovní doba, teď se jedním kliknutím eviduje jen 

rozvrhovaná výuka.  

Senátorka Durnová: před několika týdny to bylo ještě dost nefunkční a nepříjemné.  

Předseda Adam požádal tajemnici, aby dala k dispozici kontakty, na koho se mají 

zaměstnanci obrátit, pokud narazí na technicky problém nebo nejasnost. 

Senátorka Sedláková: podobná diskuze proběhla včera na Akademickém senátu MU a 

konsensus potvrzuje, že je to rozhodně posun oproti dřívějšku. Do budoucna se dokonce 

uvažuje, aby to bylo přímo v IS.  

Senátor Vrbas: jeho vlastní práci to mnohem zrychluje, je s tím spokojen, prosí, aby se to 

nerušilo. 

Senátor Najvar: v diskuzi na AS zaznělo mnoho povzbudivých věcí. 90 % problémů 

vzniká špatnou komunikací a předěláváním dřívější aplikace pro nepedagogické pracovníky 

na výuku.  

Senátor Šibor: v září to nefungovalo vůbec, ale ÚVT se docela snaží a opravuje to. Časem 

se to určitě doladí. Další agenda, kde máme dluh vůči elektronizaci je inventura.  

Tajemnice Němcová: elektronizace výkazů o pracovní cestě, snaží se, moc to nejde 

Senátorka Durnová: co jiného tam kromě výuky tedy dávat? 

Tajemnice Němcová: jako fakulta nic dalšího nemusíme. 

 

Odchází senátor Vrbas, přítomno je 21 senátorů a senátorek. 
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Předseda Adam: na minulém zasedání padla výzva, aby senátoři zaslali Legislativní komisi 

své návrhy ohledně úpravy Volebního řádu. LK obdržela návrh Karla Dolečka. 

Předseda Lollok: projednali jsme jej online a následně dnes osobně. Návrh se týká zkrácení 

mandátu studentských senátorů na dva roky s volbami každý rok pro polovinu komory. 

Uvažovali jsme nad pozitivy a negativy toho návrhu. Přináší to řadu pozitiv např. 

v kontinuitě a zvýšené informovanosti o senátu. K záporům jsme přidali například 

potenciální tlak starších senátorů na ty služebně mladší, sladění voleb do AS MU, volba 

předsednictva senátu, oslabená kontinuita odborných komisí. 

Předseda Adam: řešila komise nějak otázku vícebarevného zastoupení kateder ve 

Studentské komoře? 

Senátor Lollok: v tomto návrhu tato otázka řešena nebyla. Na komisi se to řešilo, ale není 

to snadné, dál o tom budeme diskutovat. Nabízí se rozčlenění dle stupňů studia či dle 

kateder.  

Děkan Němec: sám by byl jako děkan navrhovatelem úpravy. Umí si představit, že se bude 

častěji měnit studentská komora, bez akademiků. Stále to neřeší zastoupení kateder. 

Předseda Adam: byl by rád, aby se to vyřešilo ještě v tomto volebním období – vzhledem 

k blížícímu se termínu voleb na podzim 2020 a také nutnosti schválení případného návrhu 

AS MU. 

Senátorka Ondrušová: zkrácení mandátu jí přijde jako dobrý nápad, tři roky jsou dlouhá 

doba i z hlediska například výjezdu do zahraničí. Nově příchozí se budou mít od koho učit.  

Senátor Zabloudil: argument, že by častější volby mohly vést k únavě je relevantní, ale 

naopak to může být příležitost jak lépe a více propagovat senát.  

Senátor Najvar: dát pozor na to, že vznikne nerovnost. Pokud by se každé tři roky volil 

předseda, tak studenti v řádných volbách by neměli vždy možnost jej volit.  

Senátor Vrubel: při zkrácení mandátu u studentů by se opravdu mělo přemýšlet, zda zkrátit 

mandát i u Komory akademických pracovníků, tak například, aby se předsednictvo volilo ob 

dva roky. AS by mohl LK dát obecnější pověření k vypracování modelů funkčních změn.  

Asistent Doleček: rovnoměrnější zastoupení kateder je dobrá myšlenka, ale neměli bychom 

se toho snažit dosáhnout za každou cenu.  

Senátor Vrubel: pokud by se omezovaly katedry v počtu zástupců, tak i spolky jsou 

zájmová skupina 

Senátorka Durnová: napadá ji, zda by to nešlo řešit například jako min. třetina pro 

neučitelské, třetina pro učitelské programy. 

Senátor Lollok: bereme v úvahu pro další jednání LK. 

Senátorka Otrubová: byla v letošních volbách jediným zástupcem magisterského 

pětiletého programu a možná to není tolik o předpisu a více o propagaci a informovanosti. 

Děkan Němec: není tolik času pro diskuze, protože změna musí jít na velký senát, kde by se 

to mělo nejpozději do září schválit.  

Předseda Adam: jak se KAP dívá na zkrácení mandátu pro KAP? 

Senátor Najvar: mělo by to zůstat stejné. 

Předseda Adam: nepřemýšlel nad tím, ale po dnešní diskuzi si to umí představit.  

Senátor Vrubel: pokračoval by v diskuzi. Zkrácení může oslabit senát v rámci odborných 

agend např. v ekonomické komisi a přípravě rozpočtu.  

Senátor Hala: zkusit odhadnout dopad na zájem o kandidování. Pokud by nebyl negativní, 

byl by pro úpravu. 

Děkan Němec: životnost senátora studenta a akademika je skutečně jiná. Diskrepance mezi 

akademiky a senátory nemusí být špatná.  

Senátor Vrubel: může to být budoucí bouře ve sklenici vody, že se studentům nebude líbit, 

že mají jiné období.  

Asistent Doleček: to že nemohou kandidovat dřív, než jednou za tři roky je také důvodem 

k nespokojenosti. Potřeby mohou být u komor prostě jiné, nebojme se tomu jít vstříc. 

 



8 
 

Senátor Šibor: chtěl by dát podnět, že zboží z DNS je často velmi nekvalitní.  

Tajemnice Němcová: specifické požadavky na jiné zboží mohou podávat přímo u ní. 

Senátor Najvar: problém, ale je, že ve velkém kupujeme to nejlevnější, i když to 

nefunguje. 

Tajemnice Němcová: prosí, aby akademici tuto zpětnou vazbu dávali vědět, protože jinak 

nemá důvod něco měnit.  

 

Asistent Doleček: platí rektorské volno na 14. 11. jen na dobu akce? 

Děkan Němec: rektor volno vyhlásil na celý zbytek dne, i pro ty, kteří se neúčastní akce.  

 

Další příspěvky k bodu Různé nebyly vzneseny.  

 

Předseda Adam poděkoval všem zúčastněným a ukončil zasedání. 

 

 

Příští zasedání senátu se bude pravděpodobně konat 3. 12. 2019 od 14.00 hodin v zasedací 

místnosti děkanátu PdF.  

 

 

 

Zapsal: Karel Doleček, v Brně, dne 5. 11. 2019 

 

Schválil: doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D., předseda AS PdF MU, v Brně, dne 25. 11. 2019 

 

 

 

 

 

 

 

 

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.  

předseda AS PdF MU 
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Usnesení z 2. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020 

 AS PdF MU schvaluje návrh na skrutátory 2. zasedání v akademickém roce 2019/2020: 

Terezia Otrubová a Mgr. Martin Vrubel, Ph.D. 

 AS PdF MU schvaluje program 2. zasedání v akademickém roce 2019/2020 

v předloženém znění. 

 AS PdF MU schvaluje zápis z 1. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2019/2020. 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU projednal Směrnici děkana „Možnost změny 

studijního plánu na PdF MU“. 

 AS PdF MU projednal organizaci a program setkání zástupců senátů pedagogických 

fakult v ČR. 

 AS PdF MU bere na vědomí informace o hodnocení vědy na Masarykově univerzitě a 

jeho vazbě na rozpočet. 

 

 

 

 

 


